
Beste Singelwijkers, 
Voor u ligt de eerste Singelnieuwsbrief. Hierin vertellen we u wat we samen willen
bereiken om de Singelwijk verder naar de top te brengen. De slogan 'Samen naar
de top' én het logo bovenaan dit nieuwsbulletin is bedacht door een aantal
bewoners uit de Singelwijk. Waar die top ligt bepalen we met elkaar. In deze
nieuwsbrief nodigen wij u ook uit voor de 12e mei om samen met ons mee te
denken. De uitnodiging treft u verderop aan. We zien uit naar uw komst!

Hoe is het begonnen?
De gemeente Edam-Volendam, stichting OPSPOOR en woningcorporatie
Wooncompagnie hebben Stade Advies gevraagd een verbeterplan op te stellen
voor de leefbaarheid in de Singelwijk. En net als bij het bedenken van het logo,
betrekken we hier graag de bewoners bij. Het gaat immers over uw wijk!

Vraag maar raak
Stade Advies heeft enige tijd geleden een vragenlijst rondgestuurd aan alle
bewoners van de Singelwijk. Daarin zijn alle bewoners gevraagd hoe zij de
leefbaarheid ervaren én hoe die kan worden verbeterd. De antwoorden op al deze
vragen zijn het startpunt van ons gezamenlijke doel. Samen naar de top!

Met een warme groet, 
Gemeente Edam-Volendam, Wooncompagnie, OPSPOOR en Stade Advies

 

 



Voorwoord 

De toekomst 
Samen met Wooncompagnie en
OPSPOOR is de gemeente Edam-
Volendam een samenwerking aangegaan.
Die samenwerking houdt in dat we met u
als inwoners gaan kijken hoe we de
toekomst van de Singelwijk vorm en
inhoud gaan geven. Dit hebben we eerder
toegezegd te gaan doen. En het gaat nu
vorm krijgen.

We zijn al begonnen. Zo is er een
bewonersenquête gehouden. Ook zijn er
tal van gesprekken gevoerd met
wijkbewoners. Er zijn maar liefst 30
‘ambassadeurs van verandering’ die met
ons meedenken. 

Maar de echte uitdaging voor de
toekomst ligt vooral in het creëren en
borgen van onderlinge verbondenheid.
Elkaar opzoeken om de krachten te
bundelen. Met oog voor ieders
belevingswereld.

'Iedere bewoner heeft zijn of
haar ‘verhaal van de wijk’. 

 

Luister goed naar elkaar en gebruik
deze verhalen als input om te bouwen
aan de toekomst van de Singelwijk.

Ook de gemeente, OPSPOOR en de
Wooncompagnie gaan heel goed
luisteren.

Burgemeester Lieke Sievers



Ruimtelijke inrichting van de wijk
Kwaliteit van de openbare ruimte
Samen leven in de wijk
Jeugd en jongeren
Het imago van de wijk

Wij nodigen u uit
Op 12 mei wordt van 19.00-22.00 uur een bijeenkomst gehouden in het
schoolgebouw van obs De Piramide. Buurtbewoners en professionals van de
gemeente, Wooncompagnie, OPSPOOR, Link, de Alliantie Kansrijk en anderen
komen dan samen. Ze buigen zich aan vijf tafels over de thema’s: 

Meer weten, meedenken, meedoen?
Wilt u meer informatie? Wilt u meedenken over de thema’s of over buurtouders?
Wilt ook een ambassadeur van de verandering worden of op een andere manier
bijdragen? 

Meldt u dan aan voor de 12e mei bij:
Jeannet Buurman: j.buurman@stade.nl, 06- 20 358 608
Erik Vermathen: e.vermathen@stade.nl, 06-10 939 404
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meer onderling contact  
het verbeteren van de kwaliteit van het groen
de speelvoorzieningen en beheer van de omgeving
een nieuw hart voor de wijk
mogelijkheden voor ouderen en starters om in de wijk te (blijven) wonen. 
terugdringen van overlast door jongeren en verkeer

Een terugblik
In Singelwijk zijn een aantal veranderambassadeurs die zich hebben aangemeld.
Dit zijn bewoners uit de wijk die ons helpen de Singelwijk te verbeteren. Deze
ambassadeurs hebben elkaar al ontmoet tijdens het onderzoek naar de
verbetering van de leefbaarheid in De Singelwijk. 

Vragenlijst
Nadat de vragenlijst gestuurd is naar alle bewoners in de Singelwijk hebben we 
niet stil gezeten. Er zijn diverse bijeenkomsten geweest met de groep van bijna 
30 ambassadeurs. Ook zijn er twaalf gesprekken gevoerd met andere groepen
wijkbewoners. Tegelijkertijd is gekeken naar wat er nu al kan worden verbeterd.
Extra maatregelen bij de Piramide rond de jaarwisseling en de plaatsing van zes
nieuwe afvalbakken zijn daarvan het concrete resultaat.

Uitkomsten
Uit de groepsgesprekken en de vragenlijst kwamen een aantal onderwerpen
waaraan we samen gaan werken. 

 Het gaat om: 

 



80% voelt zich bij anderen in de wijk
betrokken.
25% zegt begrip te hebben voor elkaar en
altijd voor elkaar klaar te staan. 
20% tot 25% zou de Singelwijk willen
verlaten.

Op de vraag naar wat de grootste
problemen zijn, komt naar voren:

 1. hangjeugd 30% 
 2. verkeersoverlast 20%
 3. culturele verschillen 13%
 4. vuurwerkoverlast 7%
 5. veiligheid 6%
 6. drugsoverlast 3% 
 7. geluidsoverlast 2% 
 8. vandalisme 1%, 

Als mogelijke oplossingen worden activiteiten
voor de jeugd, maar ook voor ouderen en voor de
buurt, meer toezicht en handhaving én
maatregelen op het gebied van verkeer het
vaakst genoemd. 

U bent betrokken!
Deze resultaten zullen veel mensen niet echt
verbazen. Maar er waren ook verrassende
uitkomsten. Om te beginnen de bereidheid van
zoveel wijkbewoners om ambassadeur van
verandering te worden. 

Maar liefst 41% van de bewoners heeft
geantwoord op de vragenlijst. Dat zegt ons dat u
heel betrokken bent!

Nog een paar getallen
Gemiddeld beoordeelt u de leefbaarheid met
een 6,8. Bijna 30% zelfs met een 8. Slechts 13%
geeft een onvoldoende.



Een nieuw hart
Bijna 75% wil graag meer woonruimte voor starters in de wijk. Bijna 60% ziet graag
meer appartementen voor ouderen. De meerderheid is tevreden over het groen,
maar wil wel graag wat meer variatie en kwaliteit. De helft zegt behoefte te
hebben aan een nieuw hart in de wijk met voorzieningen voor ontmoeting, sport,
zorg en gezondheid. Minder tevreden is men over hoe schoon het is. 
De toegankelijkheid van straten, paden en trottoirs voor ouderen of mensen met
een beperking kan ook beter. 

Zelf bijdragen 
Op de vraag wat men zelf kan bijdragen aan het verbeteren van de leefbaarheid
geeft 33% aan contact met buurtgenoten te zoeken (praatje, op de koffie, op
bezoek, koken). 20% is al actief bij het organiseren van allerlei activiteiten
(wandeltocht, weggeeftafel). 16% doet iets om de wijk netjes en schoon te houden. 

Buurtvaders en buurtmoeders
Wat fijn is dat de bereidheid om bij te dragen aan de leefbaarheid groot is! 
Alle groepen willen van alles ondernemen of doen dat al: elkaar opzoeken, iets
organiseren, koken, buurtmarkt, sport, muziek, dansen, diensten ruilen. In het oog
springt het idee om met buurtvaders en -moeders te gaan werken. Zij leggen
contact met de jeugd en spreken ze waar nodig aan op hun gedrag. In elke groep
hebben zich mensen gemeld die deel willen nemen aan de groep van
ambassadeurs voor verandering. Deze groep werkt nu onder andere aan het idee
om buurtouders een rol te laten spelen bij het beperken van overlast. Daar zijn veel
voorbeelden van in andere wijken.

 



Schooldirecteur Remco Homan over obs De
Piramide: "We willen alle inwoners van de
Singelwijk een plek bieden."
 
Remco Homan is een trotse directeur. Hij vertelt graag
over De Piramide. Nu al een ontmoetingsplek, in de
toekomst wellicht een Kindcentrum waar iedereen
samenkomt.

Ontmoetingsplek
“Deze openbare basisschool is niet alleen een plek waar
kinderen tussen de vier en twaalf jaar een opleiding
krijgen, vertelt Remco. “Het biedt meer dan dat. De school
is een ontmoetingsplek voor jong en oud. Het is een plek
waar verschillende culturen samenkomen. Wat ik prachtig
zou vinden is als de wijk een nieuw hart krijgt. Een plek
van ontmoetingen voor iedereen.”

Hoe dat eruitziet, legt hij graag verder uit. “Op alle
leeftijden wordt geleerd. Zo bieden wij taallessen aan
ouders met een anderstalige achtergrond. Zij leren de
Nederlandse taal, krijgen inzicht in hoe het onderwijs is
vormgeven en krijgen de kans om andere ouders te
ontmoeten.” 

Oudercafé
Ook in het oudercafé komen ouders bij elkaar. Een keer in
de week bespreken ze actuele onderwerpen met elkaar.
Remco: “De onderwerpen lopen zeer uiteen en gaan
bijvoorbeeld over de nieuwe supermarkt om de hoek of
over schoolreisje. Naast de interessante onderwerpen die
worden besproken is het vooral ook erg gezellig. Zo
worden er zelfgemaakte koekjes en gebakjes uitgedeeld.”

 



De paraplu van de wijk
De bedoeling is dat de ontmoetingsfunctie alleen maar groeit. “Uiteindelijk willen
wij alle inwoners uit de Singelwijk een plek bieden”, zegt Remco. “Als de paraplu
van de wijk. Voor zover dit mogelijk is doen wij dit al. We organiseren bijvoorbeeld
geregeld voorleesmomenten voor peuters uit de wijk om hun woordenschat te
verbeteren. En op de planning staat het opstarten van een speel-o-theek.” Dat legt
hij graag even uit. “Een speel-o-theek is een soort bibliotheek voor speelgoed. Niet
alle gezinnen hebben het budget om speelgoed aan te schaffen en de speel-o-
theek biedt de mogelijkheid om het te lenen”. 

Het liefst zou Remco van obs De Piramide een Kindcentrum maken. “Het concept
staat nog in de stijgers. Maar, hiermee wordt het hart van de wijk hervormd en zijn
de kansen ontelbaar. Binnen het Kindcentrum willen wij een peuterspeelzaal,
kinderopvang, basisonderwijs, een bibliotheek, ouderenzorg, cultuur en sport onder
één dak bieden. Dit zijn namelijk zaken die in een Kindcentrum ontzettend goed
geïntegreerd kunnen worden met het onderwijsaanbod.” Hij illustreert dit met een
voorbeeld. “Één keer per week kunnen ouders ondersteunen bij leesactiviteiten. Zij
vinden het leuk om de leerlingen te helpen en de leerlingen steken er ook wat van
op.” 

Leren om te leren
Ondertussen zet het team van obs De Piramide zich constant in voor goed
onderwijs. Remco: “Ik ben ervan overtuigd dat wij toekomstgericht onderwijs
bieden. Doordat wij lesgeven in units kijken drie á vier professionals naar de
ontwikkeling van elke leerling in een unit. ‘Wat heeft de leerling nodig? Waar kan in
worden verbeterd?’ Daar wordt het onderwijs van de leerling op aangepast.” Die
professionals nemen de leerlingen mee in hun eigen leerproces. “Ze leren om te
leren. En als leerlingen op de grens van een leerniveau zitten, het maakt niet uit of
dit hoog of laag is, dan worden zij hierin ondersteund. Zij krijgen dan extra les in
rekenen of begrijpend lezen, zodat ze de stap naar het volgende niveau kunnen
maken.”

 


